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Vážení členové akademické obce,
vážené kolegyně a vážení kolegové,

dnešním dnem začíná na JAMU výuka. 

Termín byl posunut vzhledem k rekonstrukci Astorky. Bylo to napínavé do posledního dne, neřkuli hodiny. Ale vyšlo to. Díky
úctyhodné součinnosti celého týmu lidí. Požádal jsem ředitele Astorky Ondřeje Vodičku, aby Vám k tomu napsal víc - viz
hned první článek tohoto čísla. 

Dnešní kolegium rektora proto řídím mimořádně v objektu Informačního, výukového a ubytovacího (IVU) centra Astorka.
Beru to jako symbol. A zároveň příležitost poděkovat před všemi členy kolegia těm, kdo přispěli nejvíc. 
Je to další krok k modernizaci naší školy. 

Musíme nadále myslet dopředu. 

Při svých jednáních s ministry či premiérem vnímám, že nás  dříve či později čekají změny - ať už ministrem toho či onoho
resortu (či premiérem) bude v dalších letech kdokoli. Vybírám jen některé body: nový zákon o vysokých školách, školné, tak
zvaná společenská poptávka, celoživotní vzdělávání etc. 

Jsem si vědom, že v této souvislosti z pozice rektora někdy otevírám nepříjemná témata, ale vede mě jen moje zkušenost,
která říká, že kdo je připraven, není překvapen. 

Milé studentky, milí studenti, jsem rád, že jste zpět - v plné formaci. Jste středobod všeho, co na JAMU děláme. 
Úspěšný akademický rok 2024/2025 vám přeje 

MgA. Petr Michálek
rektor JAMU

PS: Omlouvám se za délku tohoto čísla. Je toho na začátku moc. Příště už bude zase na 3 minuty... 

Úvodník



Vážení,

za „tým Astorka“ bych rád konstatoval, že náročná (víceletá)
příprava, papírový boj (získání financí i samotné výběrové
řízení) a nakonec i téměř roční a minulý týden skončená
rekonstrukce objektu IVU centra Astorka, jsou u konce. 

Na konci září jsme převzali „staveniště“ zpět do naší správy, v
napětí a pod časovým tlakem jsme čekali na všechna
nezbytná potvrzení a kolaudační rozhodnutí, ale mezitím jsme
intenzivně pracovali na zprovoznění všech více či méně
viditelných novinek (např. vstupní turnikety, vyměněná okna
do vnitrobloku, elektronický kartový zámkový systém,
protipožární rozhlas, nové výtahy, přednášková místnost,
modernizovaný taneční sál ateliéru muzikálu, nové učebny
kateder a ateliérů, ovládání světel i vzdáleně nastavitelné
topení, apod.), ale i na obnovení funkčnosti všeho, nač jste
byli zvyklí (zpětné nastěhování vybavení budovy,
plnohodnotný provoz Nakladatelství, Knihovny, Infocentra i
vámi dříve užívaných učeben a většiny pokojů). 

Nebylo to lehké a já bych chtěl i touto cestou velmi upřímně
poděkovat všem svým kolegům (nejen z Astorky, ale i dalším
zainteresovaným z ostatních součástí JAMU), kteří se
zasloužili o to, že bylo možné vás na Astorce od pátku 11. října
2024 začít ubytovávat a ode dneška zahájit výuku zimního
semestru dalšího akademického roku. Díky úsilí všech, kteří se
na rekonstrukci podíleli (od hlavního dodavatele stavby –
kolegové z Imos, a.s., přes kolegy z rektorátu /zejména Ing. J.
Vinkler a L. Spáčil/, zaměstnance Astorky, až po vstřícnost a
pochopení vedení obou fakult), se povedlo upravit časový
harmonogram prací tak, že nezbytným diskomfortem byl
zasažen pouze jeden – ten uplynuvší – akademický rok. 

Věřte, že to bylo náročné a vyčerpávající období, ale věděli
jsme, proč to děláme – pro vás, studentstvo/uživatele. Nyní
tedy s hrdostí dáváme do provozu – a vám k dispozici –
modernizovanou budovu Novobranská 691/3 a doufáme, že i
přes drobné technické obtíže (které jsou v nadcházejících
týdnech očekávatelné a které jistě rychle vyřešíme), zde
najdete potřebné a požadované zázemí (ať už jako ubytovaní,
studující, zaměstnanci, členové akademické obce či hosté).

Já osobně se těším, až – i díky vám – celá Astorka opět ožije
a vrátí se do ní obvyklý ruch. Nechť je nám všem příjemným
zázemím, které máme rádi a které se společnými silami
pokusíme opečovávat.

Na viděnou (nejen) v prostorách Astorky se těší

Ondra Vodička

Rekonstrukce je u konce
dopis ředitele IVU centra Astorka, MgA. Ondřeje Vodičky 



V posledních měsících jsem několikrát řešil téma poplatků za překročení
doby studia. Je evidentní, že jedním z důvodů některých nedorozumění
je nedostatek základních informací. Kromě dalších kroků, které chystá
prorektor Ondra se svými kolegy, proto dovolte jen pár poznámek:

Doba studia se počítá ode dne zápisu do studia, nikoli od prvního
dne výuky v příslušném semestru.
Povinnost hradit poplatek za delší studium má student, jehož
celková odstudovaná doba překročila standardní dobu studia
studovaného studijního programu o více než rok.
Když plánujete rozložit jakýkoli ročník studia, zkontrolujte si, jak
dlouho ještě máte nárok na bezplatné studium.
V případě, že jste již studovali na jiné vysoké škole a studium jste
neukončili řádně (absolvováním), doba takového studia se vám do
vašeho studia na JAMU započte, nešlo-li o souběh studií, dobu
narušeného studia (pandemie koronaviru) nebo studium v uznané
době rodičovství.

Doporučuji navštívit i  Kalkulátor poplatků za studium. S dalšími dotazy
se neváhejte obrátit na Oddělení pro studium a kvalitu (rektorát JAMU)
- oulehlova@jamu.cz

Poplatky

https://is.jamu.cz/auth/poplatky/kalkulator
https://www.jamu.cz/studium/studijni-oddeleni/
mailto:oulehlova@jamu.cz


Možná víte, že v souvislosti s Auditem rovných příležitostí (tzv.
genderový audit), který jsme na JAMU realizovali v minulém roce,
vznikla pracovní skupina, jejímž posláním je promýšlet a implementovat
zásady dobré praxe genderové rovnosti na naší univerzitě. Tato
pracovní skupina má za sebou již první kroky a v krátkosti se s námi zde
podělí o základní ideje svých cílů, dosavadní výsledky a plány.
Za pracovní skupinu na otázky Radoslava Pospíchala odpovídali docent
Jan Motal z Divadelní fakulty a doktorandka z Hudební fakulty, magistra
Magdaléna Hrudová.

1) V čem je prostředí JAMU specifické při/pro implementaci zásad
rovných příležitostí a proč je zde tak důležité?

Studentstvo a vyučující na JAMU rádi zdůrazňují, že umělecké školy
nejsou masové, že je to rodinné, osobní prostředí. Kdybychom tuto
metaforu s nadsázkou využili, tak mimoto, že rodiny poskytují nezbytný
pocit bezpečí a podpory, v rodinném prostředí rovněž bují násilí a
manipulace, pro vnější svět neviditelné. A podle statistik ta míra
psychického násilí v rodinách je velká a netýká se jen partnerů, ale i
dětí. A jen pět či deset procent lidí to vůbec nahlásí.
Přeloženo do naší situace: jako umělci a umělkyně pracujeme s
emocemi, s kreativitou, s lidskou osobností. Riziko, že překročíme
nějaké hranice, je velké. Ve prospěch svobody tvorby se záměrně
vzdalujeme formálnímu prostředí, které však umožňuje obětem
nerovných podmínek, tlaku či diskriminace najít zastání v nadosobních
mechanismech. Jak ukázala iniciativa Ne!musíš to vydržet, většinu toho,
co se děje mezi lidmi na uměleckých školách, nevidíme, a oběti se to
bojí říct. Rovněž si velmi ceníme autorit, významných tvůrčích
osobností. A podobně jako v rodině je i v umění někdy vůbec těžké si
přiznat, že s námi taková autorita manipuluje. Nemluvě o tom, že pořád
žijeme z romantického mýtu, že umění je poslání a otázky jako osobní
spokojenost, soukromý život či finanční ohodnocení musí jít stranou.
Děláme to přece pro vyšší cíle... 

Kompletní rozhovor si můžete přečíst na našem webu.

Téma rovných genderových příležitostí nám
na JAMU není cizí

https://www.jamu.cz/rovne-prilezitosti-na-jamu-rozhovor-s-janem-motalem-a-magdalenou-hrudovou/


Etická komise nefunkční 
Již v březnu jsem na kolegiu rektora upozorňoval, že Etická komise
bohužel není plně funkční vzhledem k neúčasti některých členek a
členů na jejích zasedáních. Prodloužil jsem proto dokonce stanovenou
lhůtu na projednání některých návrhů a vyzval členstvo, aby se daná
situace neopakovala. Bohužel, nic se nezměnilo. Proto jsem v září poslal
žádost předsedkyni AS DF JAMU a předsedovi AS HF JAMU, aby tyto
orgány nominovaly své nové zástupce v Etické komisi, protože
nehodlám dále přihlížet tomu, jak je Etická komise opakovaně
neusnášeníschopná. Věřím, že tento krok pomůže, ale oznamuji tímto
akademické obci, že činnost Etické komise je bohužel nyní zablokována.



Byly zveřejněny výsledky hodnocení v Modulu 1 Metodiky 17+, tedy výsledky expertního hodnocení vybraných odborných
publikací našich autorů. JAMU příliš úspěšná nebyla, všechny 4 publikace (Uplatnitelnost umělců na trhu práce v oblasti
klasické hudby v ČR, v kontextu EU; Jevištní technologie v 21. století; Osvobozené divadlo – Na vlnách Devětsilu; Snít
rozhlasem) získaly známku 4 (při známkování jako ve škole). Ostatní UVŠ dosáhly lepších výsledků (průměrné známky AMU:
2,88, AVU: 3, UMPRUM: 2,75). 
Jsem rád, že prorektor Hlavica již ve spolupráci s příslušnými proděkany a ředitelkou Nakladatelství určili konkrétní strategii
ke zlepšení - od práce s autory a jejich motivací ke zvyšování kvality, až po zvyšování náročnosti recenzního řízení a
zlepšování redakčních prací. 

Nedobré výsledky v Modulu 1

https://m17.rvvi.cz/m1/research/


Studenti katedry bicích nástrojů HF JAMU Anežka Nováková, Jakub Kub a
Martin Kučík spolu s pedagogem Dominikem Gálem (klavír) představili hudbu
Chicka Corey v originální aranži během včerejšího zahajovacího večera Dnů AI,
který se konal večer na Matematicko-fyzikální fakultě UK a v Divadle na Orlí.
Díky technologii MVTP byla obě místa propojena, což umožnilo hudebníkům
spolupracovat v reálném čase, i když byli stovky kilometrů od sebe. Tato
technologie s ultra nízkou latencí překonává geografické bariéry a přináší nové
možnosti hudební spolupráce.

Hot News ze včerejšího večera

https://prg.ai/


Po prázdninách se opět nastartoval zavedený seriál facebookových
medailonků o zaměstnancích a lidech z JAMU s názvem SEZNAMTE
SE. Pro ty, kteří jste u nás noví nebo jej neznáte, jde o sérii psaných
medailonků s fotkou, které představují naše zaměstnance ze všech
součástí (HF, DF, rektorát, Astorka, DnO, Studio Marta) a mnohdy i
tak, jak je třeba neznáte!

Dozvíte se např., co je přivedlo na JAMU, jaká byla jejich cesta z
pracovní minulosti do současnosti, začátky na univerzitě, čemu se u
nás odborně či s nadšením věnují a třeba i jaké mají veselé či
kuriózní zážitky z působení na JAMU 😊.

V neposlední řadě také zjistíte, jaké mají vaši „více či méně“ známí
kolegové záliby a věřte, že mnohdy je to nečekané či zajímavé!
Seriál čítá k dnešnímu dni už 37 dílů a najdete jej na facebookovém
profilu JAMU v sekci Fotky/Alba, nebo můžete klikat rovnou zde. 

Seriál

SEZNAMTE SE 
o zaměstnancích JAMU 

pokračuje novými díly

https://www.facebook.com/media/set/?set=a.761427848816280&type=3


Studentky a studenti JAMU pozor, začíná nový semestr a vy můžete
díky naší spolupráci s MultiSport využívat zlevněnou digitální
studentskou "MultiSportku". Co vám nabízí?
 
Otevře dveře do 380+ sportovních a relaxačních center a můžete s ní
vyrazit např.:
 
- do fitka nebo na skupinovou lekci
- na jógu
- pilates
- do bazénu
- pronajmout si se spolužáky kurt nebo využít jízdy na sdílených kolech
  
Cena karty je pro naše studenty 349 Kč za měsíc a je možné ji kdykoli
zrušit. Veškeré informace ohledně registrace a dalších podmínek
najdete na multisport.cz/student.
 
Začněte nový semestr ve sportovně-relaxačním duchu!

Zlevněná Multisportka pro studenty JAMU

http://multisport.cz/student?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0IheM3IWQsymQDXWNNFZIxxxivB5bovZ6dGVI586xS2pGJKSCBPImFqOA_aem_yC981jtOqgzjDDpHPOqvKg


Připomínáme všem našim studentům, pedagogům a zaměstnancům, kteří jsou
příznivci udržitelné dopravy, bikesharingu, že máme partnerství se společností
„nextbike“, v rámci kterého lze získat benefity na využití jejich kol.

Všem registrovaným s naší mailovou doménou „@post.jamu.cz“ nebo
„@jamu.cz“ společnost nextbike nabízí:

- kredit 200 nebo minuty zdarma
- zvýhodněnou cenu 148,- měsíčního předplatného s ISIC kartou
- se studentskou MultiSportkou 4 jízdy měsíčně zdarma! 

Jak si benefity opatřit? Zadejte při registraci na webu www.nextbikeczech.com
školní emailovou adresu s uvedenými doménami a přijde vám automaticky
mail, kterým si bonus nahrajete (prokliknete, kredit se nahraje). Kredit má poté
neomezenou expiraci a můžete ho využívat na jízdné i předplatné.
Do nového semestru tak můžete vkročit sportovněji a pokud máte rádi
cyklodopravu, nenechte si to „ujet“ :)!

Na kole po Brně 
a výhodněji jako JAMák

http://www.nextbikeczech.com/


kolegium rektora, komise Ceny města Brna, imatrikulace na Divadelní
fakultě, slavnostní průvod

Dnes

PR porada
Úterý

Inaugurace nové děkanky DF, 
premiéra v Divadle na Orlí - Rodinný ústav

Středa

Inaugurace staronové děkanky HF, imatrikulace na Hudební fakultě
Čtvrtek

premiéra ve Studiu Marta - Ničemové
Pátek

Slavnostní galavečer Českého rozhlasu
Sobota

Co mě čeká 
(aneb vybírám body z nabitého programu, kde se asi uvidíme):

https://www.brno.cz/ceny-mesta-brna
https://df.jamu.cz/pruvod-k-zahajeni-akademickeho-roku/
https://divadlonaorli.jamu.cz/fun-home/
https://marta.jamu.cz/nicemove/
https://brno.rozhlas.cz/vecer-plny-hudby-ke-sto-letum-brnenskeho-rozhlasu-zveme-vas-na-galavecer-ceskeho-9287972


Úterý 22. 10. 2024 | 16:00 sraz

https://www.jamu.cz/podzimni-beh-jamu-opekacka-2024-se-blizi/
https://www.jamu.cz/podzimni-beh-jamu-opekacka-2024-se-blizi/


Další vydání za 14 dnů

Napište přímo mně!

Zápisy z kolegia rektora v tomto i předešlém akademickém roce.

Zápisy z porad vedení.

Všechna čísla periodika 3 MINUTY.

mailto:michalek@jamu.cz
https://www.jamu.cz/jamu/organy-skoly/kolegium-rektora/
https://is.jamu.cz/auth/do/jamu/doc/5499/_sk_/porady_vedeni/
https://is.jamu.cz/auth/do/jamu/doc/5499/_sk_/porady_vedeni/
https://www.jamu.cz/jamu/obcasnik-jamu/
https://www.jamu.cz/jamu/obcasnik-jamu/

